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§ 1
Val av justerare och dag för justering 
Fastställande av föredragningslista
 
 
Ordförande Johan Nilsson (M) öppnade mötet.

Johan Nilsson informerade om att sammanträdet spelas in och 
kommer visas på webben.

Johan Nilsson (M) och Stefan Johansson (S) utsågs att justera 
dagens protokoll. Justering sker 18 juni 2020.

Dagordningen godkändes.
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§ 2
Upprustning av hundrastgården i Solberga 
Svar på medborgarförslag
ÄLV 2020/171

Beslut 
Älvsjö stadsdelsnämnd tillstyrker medborgarförslaget, under 
förutsättning att nödvändiga medel beviljas.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen är positiv till att rusta upp och komplettera 
hundrastgården och tog med detta i en tidigare ansökan om medel 
för trygghetsskapande åtgärder i Solbergaskogen. Eftersom 
återstående medel från den ansökan inte räcker till alla önskemål 
om hundrastgården har nämnden ansökt om ytterligare 
trygghetsmedel för detta i tertialrapport 1.

Beslutsgång
Ordföranden föreslog bifall till förvaltningens förslag och fann att 
nämnden ställde sig bakom det.

Handlingar i ärendet
 ÄLV 2020/171-6 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande 

Upprustning av hundrastgården i Solberga
 ÄLV 2020/171-5 Meetings Medborgarförslag 

Hundrastgården i Solberga
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§ 3
Parkleken Kristallen - öppethållande och valborgsfirande 
Svar på två medborgarförslag
ÄLV 2020/172

Beslut 
1. Älvsjö stadsdelsnämnd anser att medborgarförslagens 

synpunkter om öppethållande i parkleken Kristallen är 
besvarade med vad som sägs i förvaltningens 
tjänsteutlåtande.
 

2. Nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda 
förutsättningarna för att ordna valborgsfirande i parkleken 
Kristallen respektive i lekparken Apelsinen.

Sammanfattning av ärendet 
Två lokala föreningar önskar att parkleken Kristallen ska ha öppet 
mer på helgerna, samt önskar återigen få möjlighet att fira Valborg 
där. Förvaltningen förklarar varför öppettider på vardagar 
prioriteras och välkomnar föreningar att samarbeta kring 
öppethållande på helgerna. Förvaltningen förklarar även 
bakgrunden till att det inte längre finns möjlighet att ordna 
valborgsfirande i parkleken. Eftersom flera önskemål inkommit om 
detta vill förvaltningen få i uppdrag att närmare utreda 
förutsättningarna för en valborgseld i parkleken Kristallen 
respektive lekparken Apelsinen.

Beslutsgång
Ordföranden föreslog bifall till förvaltningens förslag och fann att 
nämnden ställde sig bakom det.
 

Särskilt uttalande
Stefan Johansson (S) anmälde ett särskilt uttalande.

"Öppettider
Vi välkomnar att förvaltningen är öppen för att utveckla samverkan 
med lokala föreningar som vill hålla öppet på helger i parkleken 
Kristallen, både med lokaler och café. Vi hoppas även att det kan 
göras så snart som möjligt så att flera helgdagar kanske redan i 
sommar kan vara öppna så våra äldre medborgare kan fika och 
nyttja vad parken kan ge fullt ut enligt önskemålet från PRO. Vill 
vill även skicka med till förvaltningen att de kan se över om det är 
möjligt att sommarjobbare kan få ta ansvar över lokaler och caféer 
under sommarperioden.
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Valborgsfirande
Förvaltningen skriver i sitt svar till PRO och Solberga BK att de ska 
utreda möjligheten till att anlägga en betongplatta i Kristallparken 
för att möjliggöra valborgseld i framtiden samt även ha som 
alternativ att se över möjligheter för valborgseld i lekparken 
Apelsinen. Vi välkomnar att man utreder flera alternativ och hoppas 
att förvaltningen kan snabbutreda frågan kring valborgsfirande så 
att vi redan till nästa års valborg kan erbjuda en trygg och 
fungerande plats för områdets ideella organisationer att skapa ett 
valborgsfirande som för våra medborgare närmare varandra."

Handlingar i ärendet
 ÄLV 2020/172-8 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande 

Medborgarförslag parkleken Kristallen
 ÄLV 2020/172-7 Meetings Medborgarförslag 1 Parkleken 

Kristallen
 ÄLV 2020/172-6 Meetings Medborgarförslag 2 Parkleken 

Kristallen
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§ 4
Upphörande av nämndens pensionärsråd och råd för 
funktionshinderfrågor 
ÄLV 2020/242

Beslut 
Älvsjö stadsdelsnämnd beslutar att nämndens pensionärsråd och 
rådet för funktionshinderfrågor upphör den 30 juni 2020.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige har beslutat att Älvsjö och Hägersten-
Liljeholmens stadsdelsnämnder sammanförs till en gemensam 
nämnd med namnet Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd 1 juli 2020.

I samband med att Älvsjö stadsdelsnämnd upphör 30 juni 2020, 
upphör även nämndens råd och uppdragen till de personer som 
nämnderna har utsett till ledamöter och ersättare i råden.

Beslutsgång
Ordföranden föreslog bifall till förvaltningens förslag och fann att 
nämnden ställde sig bakom det.

Handlingar i ärendet
 ÄLV 2020/242-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 

Upphörande av nämndens råd
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§ 5
Riktlinjer om föreningsbidrag 
Yttrande till kommunstyrelsen
ÄLV 2020/204

Beslut 
Älvsjö stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
I enlighet med kommunfullmäktiges budget 2020 ska 
kommunstyrelsen, i samarbete med berörda nämnder, ta fram 
stadsövergripande riktlinjer för föreningsbidrag som möter stadens 
demokrativillkor. Förvaltningen delar de synpunkter som lyfts i 
ärendet Stockholms stads riktlinjer avseende förenings- och 
kulturbidrag.

Förslag till beslut
Johan Nilsson (M), Pernilla Enebrink (L) Holger von Fircks (MP), 
tjänstgörande ersättarna Erik Sarfors (C) och Lolita Lovén Johnsen 
(KD), samt Roland Johansson (SD) föreslog att nämnden skulle 
ställa sig bakom förvaltningens förslag. 

Stefan Johansson (S) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom det.

Mattias Håkansson (V) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det.

Ordföranden förklarade överläggningen avslutad.

Beslutsgång
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 

Reservation
Stefan Johansson (S) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag.

"Att bifalla förvaltningens förslag till beslut

Att därav föreslå följande
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Vi ser positivt att Stockholms stad tar fram generella riktlinjer för 
föreningsbidrag. Vi tycker att det riktlinjer som är ute på remiss är 
bra men vi skulle vilja utveckla med en punkt. Vi anser att politiska 
partier och religiösa samfund inte ska kunna söka generella 
föreningsbidrag från stadens nämnder. Vi vill att de avsätta medlens 
ska ut till andra föreningar i staden.

Vi tror också att ansökningarna skulle bli bättre och effektivare om 
staden skulle ha en central samordning för ansökning av 
föreningsbidrag. Detta för att en förening inte ska ansöka samma 
bidrag från flera förvaltningar och att ansökningen hamnar hos rätt 
förvaltning."
 

Reservation
Mattias Håkansson (V) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag.

"Att i förvaltningens svar tillföra följande:

- Punkt 4 på sidan 5 bör strykas
- Meningarna därefter bör omformuleras till ´Att hävda politiska 
åsikter på ovanstående sätt kan aldrig accepteras i ett demokratiskt 
samhälle. Bidrag ska därför inte beviljas en förening/organisation 
som verkar på sådana sätt.´
- andra meningen på sidan 11 bör ändras till ´En 
förening/organisation som begår lagbrott för att uppnå ett politiskt 
mål ska inte beviljas bidrag.´
- användningen av begreppet ´det demokratiska styrelseskicket´ bör 
minimeras

Att därutöver anföra följande:

I förslaget till riktlinjer avseende förenings- och kulturbidrag – 
demokrativillkor, går att läsa att (sidan 5) "Att hävda politiska 
åsikter genom våld eller andra utomparlamentariska metoder kan 
aldrig accepteras i ett demokratiskt samhälle´. På sidan 11 sägs att 
´En förening/organisation som begår lagbrott eller använder 
utomparlamentariska metoder för att uppnå ett politiskt mål kan 
sägas motarbeta det demokratiska styrelseskicket och ska inte 
beviljas bidrag.´

Läsaren ges här intrycket att utomparlamentariska metoder i sig är 
något misstänkt. Men begreppet definieras enligt 
Nationalencyklopedin såsom politisk aktivitet utanför det 
parlamentariska systemet.
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Vidare går att läsa att definitionen innefattar:
´I en parlamentarisk demokrati kan det röra sig om fredliga 
demonstrationer, kampanjer eller andra opinionsyttringar, ibland 
mot parlamentariska beslut. Gränsen mellan legala och illegala 
utomparlamentariska aktioner kan ibland vara svår att dra. Tydligt 
illegala handlingar är t.ex. våldsamma aktioner och sabotage. 
Aktioner riktade mot det demokratiska parlamentariska systemet 
som sådant, t.ex. militärkupper och revolutioner, är också att 
betrakta som utomparlamentariska.´

Eftersom utomparlamentariska metoder även innefattar fredligt 
politiskt påverkansarbete, såsom kampanjer och andra 
opinionsyttringar, innebär det att om nämnden tillämpar denna 
skrivning så riskerar ett antal av de föreningar som idag får 
föreningsbidrag att inte ha rätt till dem framöver. Men en 
pensionärsorganisation har även all rätt att dela flygblad och en 
minoritetsorganisation har rätt att bedriva opinionsarbete.

Även om vi förstår att syftet med riktlinjerna säkerligen är att 
tydliggöra att våld mot politiska motståndare är helt förkastligt, så 
menar vi att denna skrivning måste förändras eller strykas då den 
riskerar att drabba även helt vanliga föreningar som använder sig av 
fredliga utomparlamentariska metoder. Vi vill till exempel påminna 
om att när politiska partier, från höger till vänster, delar flygblad – 
så är det utomparlamentariskt arbete. En tillståndsgiven 
demonstration är en vanlig och okontroversiell utomparlamentarisk 
metod. Hit hör även opinionsmöten, studiecirklar, 
vykortskampanjer... och listan fortsätter.

Då riktlinjerna syftar till att vara ett stöd i nämndernas arbete med 
föreningsbidrag samt förtydliga, och stödja, nämnderna i detta 
arbete, så motverkar denna typ av skrivningar sitt syfte och öppnar 
för oklara tolkningar och godtycklighet i beslutsfattandet.

Vi hoppas att skrivningarna i riktlinjerna är ett fall av olycklig 
formulering och inte ett uttryck för att Stockholms stad aktivt vill 
misstänkliggöra allt utomparlamentariskt arbete – isåfall vore detta 
ett hot mot demokratin på riktigt. Utöver frågetecknen kring 
begreppet utomparlamentariskt arbete ser vi även risken för 
godtycke och inflation i uttrycket "motarbeta det demokratiska 
styrelseskicket", som förekommer rikligt.

Det saknas närmare diskussion eller definition kring vad det 
demokratiska styrelseskicket är. Därmed saknas också all klarhet 
kring vad och varför som motarbetar detsamma. Ett antal olika 
exempel räknas upp varav vissa är sådana som alla skulle hålla med 
om, och andra som vid närmare granskning inte kan sägas hota det 
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demokratiska styrelseskicket i någon rimlig mening.

Antalet referenser till begreppet ´det demokratiska styrelseskicket´ 
bör därför minimeras till endast där det är absolut nödvändigt och 
otvetydigt vad som avses. I annat fall bör det nogsamt definieras 
och ges särskilt utrymme för att klargöras."
 

Särskilt uttalande
Johan Nilsson (M), Pernilla Enebrink (L) Holger von Fircks (MP), 
tjänstgörande ersättarna Erik Sarfors (C) och Lolita Lovén Johnsen 
(KD) med anslutande av Mattias Håkansson (V) anmälde ett särskilt 
uttalande.
 
"Det är angeläget att se över stadens riktlinjer för förenings- och 
kulturbidrag för att säkerställa att bidrag inte ges till föreningar eller 
organisationer som har en verksamhet som står i strid med 
samhällets grundläggande värderingar om respekt för alla 
människors lika värde och enskildas grundläggande fri- och 
rättigheter. Dock verkar det råda olika uppfattningar om 
definitionerna av vissa begrepp, exempelvis ´utomparlamentariska 
metoder´, i de föreslagna riktlinjerna och vi skulle vilja att dessa ses 
över och tydligare definieras.
 
 

Handlingar i ärendet
 ÄLV 2020/204-2 Tjänsteutlåtande Riktlinjer om 

föreningsbidrag HÄL
 ÄLV 2020/204-1 Remissbrev - Riktlinjer om 

föreningsbidrag
 ÄLV 2020/204-1.1 Remissunderlag - Riktlinjer förenings- 

och kulturbidrag (SLK tjut)
 ÄLV 2020/204-1.2 Remissunderlag - Stockholms stads 

riktlinjer för förenings- och kulturbidrag (Bilaga)
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§ 6
Betänkande av utredningen om välfärdsteknik i 
äldreomsorgen 
Framtidens teknik i omsorgens tjänst (SOU 2020:14)
Yttrande till kommunstyrelsen
ÄLV 2020/192

Beslut 
Älvsjö stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
Utredningen om ”Framtidens teknik i omsorgens tjänst” har lämnat 
förslag på åtgärder som kan främja införandet av välfärdsteknik för 
ökad trygghet och som stärker självständighet och livskvalitet för 
äldre samt avlastar personal och moderniserar verksamheten. 
Förvaltningen ställer sig positiv till utredningens olika förslag. 
Allmän satsning på digital kompetens, tydlighet i lagstiftningen och 
samverkan mellan vårdgivarna kan bidra till att fler äldre kan få ta 
del av välfärdstekniken och kunna använda digitala tjänster för ökad 
självständighet och livskvalitet. Kompetensutveckling, planering för 
kompetensförsörjning och ett nationellt kompetenscentrum för 
äldreomsorgen, kan bidra till att lyfta äldreomsorgen, öka statusen 
för vårdyrkena och verksamhetens viktiga betydelse i 
välfärdssamhället.

Beslutsgång
Ordföranden föreslog bifall till förvaltningens förslag och fann att 
nämnden ställde sig bakom det.
 

Särskilt uttalande
Mattias Håkansson (V) anmälde ett särskilt uttalande.

"Att bli gammal i Sverige ska vara tryggt, hållbart och med den 
hjälp en har rätt till utan att personen i frågas integritet kränks. Som 
pensionärsrådet poängterar så bör de anhöriga involveras i de 
åtgärder som planeras för den med nedsatt beslutsförmåga. 
Anhörigas roll lyfts många gånger i betänkandet men inte utifrån 
deras möjlighet att medverka i beslut åt den äldre som inte själv har 
den möjligheten. Detsamma gäller gode män och andra i liknande 
roller.

Dessas roll måste tydliggöras även i lagtext. Integritetsfrågan är 
också av största vikt, och vi ser positivt på att den faktorn 
återkommer många gånger i betänkandet. Ingen äldre person, med 
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nedsatt beslutsförmåga eller ej, ska riskera att hamna i en situation 
där hen står inför ett val där den inte förstår sina alternativ.

Vi välkomnar allt användande av ny teknik som införs i aktivt 
samråd med brukare och personal, och som utgår från deras 
respektive behov. De föreslagna lagstiftningsändringarna öppnar 
sådana möjligheter och det är bra. Men vi är samtidigt oroliga för 
att kommuner kommer använda digitalisering och teknik för att 
möjliggöra nedskärningar på personal."
 

Handlingar i ärendet
 ÄLV 2020/192-2 (Godkänd - R 2) Tjänsteutlåtande 

Betänkande av utredningen om välfärdsteknik i 
äldreomsorgen

 ÄLV 2020/192-1 Remissbrev 1 - Betänkande av utredningen 
om välfärdsteknik i äldreomsorgen - Framtidens teknik i 
omsorgens tjänst (SOU 2020:14)

 ÄLV 2020/192-1.2 Remissunderlag 2 - Missiv - Betänkande 
av utredningen om välfärdsteknik i äldreomsorgen 

 ÄLV 2020/192-1.1 Remissunderlag 3 - Betänkande av 
utredningen om välfärdsteknik i äldreomsorgen
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§ 7
Detaljplan för kvarteret Jutesprånget 9 vid Johan Skyttes 
väg 
Svar till stadsbyggnadskontoret
S-Dp 2016-14627
ÄLV 2020/228

Beslut 
Älvsjö stadsdelsnämnd godkänner delvis förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till stadsbyggnadskontoret som 
svar på remissen.

Nämnden anför därutöver följande.
 
Stockholm växer och behöver växa. Det är många som behöver en 
bostad i Stockholm. Det är vårt ansvar att verka för en hög och 
ansvarsfull bostadsbyggnadstakt.

Samtidigt är det viktigt att det vi bygger är kvalitativt, hållbart och 
passar in på den angivna platsen.

Vi tycker att den föreslagna bebyggelsen i grunden är ett positivt 
inslag att förtäta Älvsjö centrum och exempelvis den fastighet som 
inrymmer en sedan lång tid nedlagd bensinstation.

Emellertid måste vi också ta hänsyn till den omkringliggande 
bebyggelse och trädgårdsstaden som vi värnar om. Att i direkt 
anslutning till villatomter bygga fyra-fem våningar höga bostadshus 
är skrymmande och både skymmer tomterna men också ger mycket 
insyn. Huskropparnas höjd och proportioner måste anpassas så det 
naturligt smälter in och bildar en övergång mellan de högre husen i 
centrum och de lägre i villaområdet. Vidare är det, som 
förvaltningen mycket riktigt påpekar, ett problem med parkering i 
området. Att tillföra 60 stycken bostäder men endast 21 
parkeringsplatser kommer göra det problematiskt för andra 
kringboende och för de handlare som lever på bilburna kunder 
eftersom kringliggande gator kommer att upptas av de boendes 
bilar.

Utifrån detta är det vår bestämda uppfattning att bostadshusen 
generellt minskas minst en våning i höjd. På så sätt minskar också 
antalet bostäder något. Givet att bibehålla samma antal 
parkeringsplatser (21 stycken) minskar även trycket på 
gatuparkeringen.
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Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen är positiv till att Johan skyttes väg närmast Älvsjö 
centrum utvecklas mot en stadsmiljö, med en högre exploatering 
utifrån genomtänkta gestaltningsprinciper. Den nya bebyggelsen i 
kvarteret Jutesprånget är det första steget i den utvecklingen och 
förvaltningen anser att den har fått en bra utformning. De 
närliggande projekten hade gärna fått presenteras lite mer för att få 
en helhetsbild. Förvaltningen är positiv till att en del av den gröna 
strukturen ska bevaras trots högre exploatering. Vidare efterlyser 
förvaltningen avgifter på gatuparkeringen och en översyn av 
gatorna i området.

Förslag till beslut
Johan Nilsson (M), Pernilla Enebrink (L), Holger von Fircks (MP), 
tjänstgörande ersättarna Erik Sarfors (C) och Lolita Lovén Johnsen 
(KD) samt Roland Johansson (SD) lade fram ett förslag och 
föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det.

Stefan Johansson (S) och Mattias Håkansson (V) föreslog att 
nämnden skulle besluta enligt förvaltningens förslag.

Ordföranden förklarade överläggningen avslutad.
 

Beslutsgång
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
ställde sig bakom förslaget från (M), (L), (MP), (C), (KD) och (SD).
 

Reservation
Stefan Johansson (S) och Mattias Håkansson (V) reserverande sig 
mot beslutet till förmån för förvaltningens förslag.
 
"Älvsjö stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen."
 

Särskilt uttalande
Stefan Johansson (S) anmälde ett särskilt uttalande.
 
"Vi ser mycket positivt att Älvsjö fortsätter arbetet med att bidra till 
fler bostäder i Stockholm. Bostäder är en enorm bristvara idag och 
kommer vara det framöver om vi inte bygger ikapp den 
bostadsskuld som tidigare lämnats efter. Med det sagt är det också 
viktigt att ha blandad bostadsform som möjliggör att fler ges 
möjlighet att ta del av de bostäder som byggs. Kv. Jutesprånget som 
denna detaljplan avser har ett centralt läge i Älvsjö. Därför är det 
viktigt att vi i beslutande ställning också ställer krav att ny 
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exploatering inte enbart bygger ostadsrätter som ger snabba pengar 
till entreprenören utan även bygger hyresrätter till framtida 
generationer.

Vi ställer oss bakom förvaltningens förslag till en fortsatt utveckling 
av Älvsjö."

 
 
 

Handlingar i ärendet
 ÄLV 2020/228-5 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande 

Detaljplan för kvarteret Jutesprånget vid Johan skyttes väg
 ÄLV 2020/228-4 Samrådsbrev - Förslag till detaljplan för 

Jutesprånget 9
 ÄLV 2020/228-3 Planbeskrivning - Förslag till detaljplan för 

Jutesprånget 9
 ÄLV 2020/228-2 Plankarta - Förslag till detaljplan för 

Jutesprånget 9
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§ 8
Synpunkter från pensionärsrådet 
ÄLV 2020/17

Beslut 
Älvsjör stadsdelsnämnd har tagit del av pensionärsrådets 
synpunkter och lägger dem till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 ÄLV 2020/17-10 Synpunkter från pensionärsrådet SDN juni
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§ 9
Synpunkter från funktionshinderrådet 
ÄLV 2020/16

Beslut 
Älvsjö stadsdelsnämnd har tagit del av funktionshinderrådets 
synpunkter och lägger dem till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 ÄLV 2020/16-11 Synpunkter från funktionshinderrådet SDN 

2020-06-17
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§ 10
Protokoll från förvaltningsgruppen 
ÄLV 2020/18

Beslut 
Älvsjö stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 302527 Protokoll från förvaltningsgruppen 11 juni 2020
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§ 11
Månadsrapport för maj 
ÄLV 2020/84

Beslut 
Älvsjö stadsdelsnämnd lägger rapporten till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 ÄLV 2020/84-5 Månadsrapport till nämnden i juni Älvsjö
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§ 12
Beslut att sammanträde ska hållas inom stängda dörrar 
Anmälan av ordförandebeslut
ÄLV 2020/174

Beslut 
Älvsjö stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 ÄLV 2020/174-7 (Signerad) Beslut om att nämndens 

sammanträde hålls inom stängda dörrar 17 juni
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§ 13
Redovisning av delegationsbeslut 
ÄLV 2020/94

Beslut 
Älvsjö stadsdelsnämnd lägger sammanställningen av 
delegationsbeslut till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 ÄLV 2020/94-11 Delegationsbeslut för perioden 12 maj till 

1 juni 2020
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§ 14
Förteckning över diarieförda ärenden 
ÄLV 2020/20

Beslut 
Älvsjö stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 ÄLV 2020/20-20 Förteckning över inkomna ärenden 13 till 

31 maj 2020
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§ 15
Information från förvaltningen 
 

Sommar i Stockholm - säkerställ sommaraktiviteter i 
Älvsjö stadsdelsområde
Nämnden uppdrog 27 maj 2020 åt förvaltningen att arbeta med 
föreslagna åtgärder i skrivelse om att säkerställa sommaraktiviteter i 
Älvsjö stadsdelsområde.
Dnr ÄLV 2020/236
 
Förvaltningen redovisade för de uppdrag som ställdes i skrivelsen.
__________________
 
Stadsdelsdirektörens information
Stadsdelsdirektör Gunilla Davidsson lämnde fortsatt 
rapportering om förvaltningens hantering av covid-19 och 
coronaviruset.
 
Information om:

 Insatser mot sommarsamlingar
 Sommaraktiviteter 2020
 Uppdatering om sommarjobb för ungdomar
 Aktuellt om arbetet med ny stadsdelsförvaltning
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§ 16
Nämndens frågor 
 

Skrivelse till kommunstyrelsen om att driftsstoppen i 
Meetings Plus är ett demokratiproblem
Mattias Håkansson (V) lade fram en skrivelse till kommunstyrelsen 
om att driftsstoppen i Meetings Plus är ett demokratiproblem. Efter 
överläggning i ärendet formulerades texten delvis om och varefter 
Johan Nilsson (M), Pernilla Enebrink (L), Holger von Fircks (MP), 
tjänstgörande ersättarna Erik Sarfors (C) och Lolita Lovén Johnsen 
(KD), Stefan Johansson (S) samt Roland Johansson (SD) också 
ställde sig bakom den. Dnr 2020/249
 

Beslut
Älvsjö stadsdelsnämnd överlämnar en skrivelse till 
kommunstyrelsen med följande.
 
Nämndens handlingar är en viktig kugge i det demokratiska 
maskineriet. Det är genom handlingarna vi fritidspolitiker kan sätta 
oss in i frågorna och beslutsalternativen blir tydliga.De är fönstret in 
till besluten för allmänheten och efter mötet är det i handlingarna vi 
kan se efter vad var det vi bestämde. Det är kort sagt svårt att 
överskatta handlingarnas betydelse.

Delar av Stockholms stad har sedan cirka ett år ett nytt system för 
att hantera nämndhandlingarna och som har ersatt vårt dåvarande 
system Insyn.

Under upprepade tillfällen sedan dess har vi fått erfara att Meetings 
Plus-applikationen inte fungerar och att det är problem med att 
logga in. Det innebär att vi inte kan läsa in oss på beslut vi förväntas 
fatta innan sammanträdet. Nu nästan ett år efter att Meetings 
introducerades får vi sekretesshandlingarna åter i pappersform. 
Strulet med Meetings och avsaknad av snabb it-support har varit 
återkommande ämnen för resignerad frustration.

Det kan inte vara rimligt att fritidspolitiker, som vi alla mer eller 
mindre är i nämnden, får större problem med att följa våra aktuella 
ärenden än innan denna tjänst. För att få vara del av tekniken som 
hanterar våra politiska ärenden måste man hålla måttet. Något vi 
anser att nuvarande applikation inte gör.

Det är en skarp önskan från Älvsjö stadsdelsnämnd att 
Kommunstyrelsen säkerställer att vi förtroendevalda återigen får ett 
verktyg som med hög kvalitet och tillförlitlighet tillhandahåller våra 
handlingar.
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Frågor från nämnden
Holger von Fircks tog upp problemen av trafiksituationen vid 
Kämpetorpsskolan.

Erik Sarfors frågade om uppföljningen av de nedklippta 
vildtulpanerna i Långbrogårdsparken och kompensationen av detta. 
Förvaltningen besvarade frågan.
____________________________
 
 
 
 

Tacktal med anledning av Älvsjö stadsdelsnämnds 
upphörande

Ordförande Johan Nilsson (M) höll ett tacktal med följande ord.    
 
"Bästa Älvsjö stadsdelsnämnd,

Idag är det två veckor tills vår nämnd upphör och går upp i en ny 
nämnd, Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd, och det här är vårt sista 
sammanträde i Älvsjö stadsdelsnämnd.

Jag har ju flera gånger sagt att stadens organisation och struktur är 
en administrativ fråga, och Älvsjö som stadsdel fortgår ju på samma 
sätt som tidigare, med sina glada och engagerade medborgare, med 
blandningen av stad och ytterstad, med vatten och skog, med lek 
och kultur. Älvsjö har funnits i över 100 år och stadsdelsnämnden 
betydligt kortare än så, Älvsjö kommer finnas kvar och fortsätta att 
växa och utvecklas av och för alla oss som bor och verkar här.

Men ändå, i kväll, när vi har vårt sista nämndsammanträde, vill jag 
rikta några ord till Älvsjö stadsdelsnämnd. Jag vill tacka för allt gott 
och allt roligt som du, Älvsjö stadsdelsnämnd, har givit till 
Älvsjöborna. Älvsjö Stadsdelsnämnd bildades den 1 januari 1997 
när Stockholm fick 24 stadsdelsnämnder. Flera omorganisationer 
har skett, men Älvsjö har bestått. När Älvsjö stadsdelsnämnd 
bildades hade vår stadsdel cirka 20 000 invånare. Idag är vi omkring 
30 000. Det har hänt ofantligt mycket på de 23 år som har gått.

Jag vill tacka alla medborgare som engagerat sig i 
stadsdelsnämndens arbete, och hoppas så klart att ni fortsätter 
engagera er framgent och då i dialog med den nya nämnden 
Hägersten-Älvsjö. Tack också till pensionärs- och 
funktionshinderråden för ert stora engagemang.
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Jag vill tacka alla förtroendevalda som har lagt ner stora delar av sin 
fritid i arbetet att uppbära demokratin och vilja förändra och 
förbättra för Älvsjöborna. Två av våra nämndpolitiker har suttit här 
i alla år sedan 1997, nämligen Torbjörn Erbe och Olle Andretzky. I 
detta sammanhang vill jag också tacka mina företrädare på posten 
som ordförande i stadsdelsnämnden, Kåre Gustafsson, Kalle Bern, 
Peter Modesta, Majvi Andersson, och nu senast före mig, Stefan 
Johansson. Jag vill också tacka Viktor Morawski, vice ordförande 
för några år sedan, som fick tjänstgöra en längre tid som 
ordförande.

Jag vill också rikta ett stort tack till alla medarbetare i Älvsjö, som 
med helhjärtat engagemang har gett den bästa servicen för 
Älvsjöborna och våra förvaltningschefer som givit politiken och 
förvaltningen det stöd de behöver.

Våren 2020 har varit märklig på flera sätt. Förutom den pågående 
pandemin så har sammanslagningen av två stadsdelar varit delvis 
påfrestande för er medarbetare.

Ett stort tack för att ni orkat och hållit ut.

Med andra ord, ett stort tack till ALLA som på olika sätt varit 
delaktiga i Älvsjös utveckling fram till idag. Nu fortsätter resan. 
Älvsjö ska bli ännu bättre. Med en större stadsdel och kraftfullare 
ekonomi ges än större möjligheter. I den nya stadsdelsnämnden 
Hägersten-Älvsjö kommer vi, flera nämndledamöter från Älvsjö, att 
föra både Älvsjös talan men också så klart verka för hela Hägersten-
Älvsjös bästa. Lova oss, alla medborgare, att ni fortsätter bevaka 
oss, ge oss tips, inspiration, idéer och återkoppling på vårt arbete.

Tack för ordet, tack för min tid som ordförande och på återseende."
 
 
Tackord
Erik Sarfors (C) tackade på Evy Kjellbergs (C), vägnar. Även 
Stefan Johansson (S) och Roland Johansson (SD) lämnade ett stort 
tack till nämnd, förvaltning och medborgare.
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§ 17
Borttagen på grund av sekretess 
Godkännande av upphandlingsdokument
ÄLV 2020/185
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§ 18
Borttagen på grund av sekretess 
ÄLV 2020/238
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§ 19
Borttagen på grund av sekretess 
ÄLV 2020/99
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